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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 13/2013 
Caràcter: ordinària 
Data: 7 de novembre de 2013 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 i 5 minuts del vespre fins a 2/4 d’11 i 5 minuts del vespre 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
  
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 11/2013, de 3 d’octubre, i de l’acta 

de la sessió núm. 12/2013, de 24 d’octubre. 
 

2. Aprovar inicialment el Pressupost general, les bases d’execució i la plantilla de 
personal de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2014. Exp. 
1014/13 (Serveis Econòmics). 
 

3. Aprovar inicialment la modificació del mapa de capacitat acústica de Torroella de 
Montgrí. Exp. 544/09 (Secretaria). 
 

4. Aprovar definitivament la modificació de l’estudi de detall de la parcel·la situada al 
c. Cuereta, 3, de la urbanització Mas Pinell. Exp. 842/08 (Secretaria). 

 
5. Aprovar la moció presentada pels grups municipals d’Esquerra-AM, UPM-PM i COET 

de demanda de pròrroga del termini d’informació pública de l’aprovació inicial de la 
constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit. Exp. 703/11 
(Secretaria). 

  
6. Aprovar la pròrroga del termini d’informació pública de l’expedient de constitució de 

l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit. Exp. 703/11 (Secretaria). 
    

7. Donar compte de l’aprovació definitiva d’instruments de planejament urbanístic. 
 

8. Donar compte de la Interlocutòria del Jutjat Contenciós Administratiu 3 de Girona 
(UPSD Cont. Administratiu 3) en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 
471/2010 interposat per France Telecom España SA contra l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí. Exp. 1046/10 (Secretaria). 

 
9. Donar compte de la Interlocutòria del Jutjat Contenciós Administratiu 3 de Girona 

(UPSD Cont. Administratiu 3) en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 
23/2011 interposat per Vodafone España SA contra l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí. Exp. 343/11 (Secretaria). 

 
10. Donar compte de la Sentència del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona 

en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 134/11 interposat per J. S. P. i 
M. J. Q. T. contra l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 467/11 (Secretaria). 

 
11. Assumptes urgents. 

 
B) Part de control 
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12. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 2246 
al núm. 2511, corresponents al període comprès entre el 16 de setembre de 2013 
i el 15 d’octubre de 2013. 

 
13. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 11/2013, DE 3 D’OCTUBRE, I 
DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 12/2013, DE 24 D’OCTUBRE 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a les actes de les sessions que s’han distribuït amb la convocatòria. 
El Sr. Sarquella considera vergonyós que, a 10 dies del Ple d’avui, se’n fes un d’extraordinari per 
aprovar els plecs de les escombraries. Creu que aquest fet determina i posa en dubte la 
transparència de l’Equip de govern per la rapidesa en tirar endavant aquest contracte. 
 
Sotmeses a votació l’acta de la sessió núm. 11/2013, de 3 d’octubre, i l’acta de la sessió núm. 
12/2013, de 24 d’octubre, s’aproven per unanimitat. 
 
 
2. APROVAR INICIALMENT EL PRESSUPOST GENERAL, LES BASES D’EXECUCIÓ I LA 
PLANTILLA DE PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ PER A 
L’EXERCICI DE 2014. EXP. 1014/13 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, l’interventor accidental llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 d’octubre de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que l’Alcaldia presenta el projecte del Pressupost General de la Corporació per a l’any 
2014, que inclou el de l’Ajuntament, el de l’Organisme Autònom Can Quintana – Museu de la 
Mediterrània, el consolidat de la Corporació, les seves Bases d’execució del Pressupost i la 
plantilla de personal i la relació de llocs de treball de la Corporació. 
 
Vistos els corresponents annexos i documentació complementària. 
 
Vist els informes emesos per l’interventor accidental, de data 23 d’octubre de 2013. 
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Atès el que disposen els articles 22.2.e) i i), 90.1 i 112.1 i 3 de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d'abril, reguladora de les bases del règim local; els articles 164.1, 168.4 i 5 i 169.1 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals; els articles 5, 18.4 i 5 i 20.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel 
qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei reguladora de les hisendes locals; els 
articles 52.2 f) i j) i 283.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; l’article 26 del Decret 214/1990, de 30 
de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les entitats locals; la disposició 
final 31a de la Llei estatal 17/2012, de 27 de desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat 
per l’any 2013; el Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, que aprova el reglament 
aplicable als ens locals en matèria d’estabilitat pressupostària; el Reial Decret Llei 20/2011, de 
30 de desembre, de mesures urgents en matèria pressupostària, tributària i financera per la 
correcció del dèficit públic; la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera; el Reial Decret Llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per garantir 
l’estabilitat pressupostària i el foment de la competitivitat; el Reial Decret Llei 4/2013, de 
mesures de suport a l’emprenedor i estímul al creixement i la creació de llocs de treball; i altra 
normativa de referència. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici de 2014, el qual 
s’integra dels pressupostos següents, resumits per capítols: 
 
A) Pressupost de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
 
Estat d'ingressos 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS 
PREVISIONS 

INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES 7.069.000,00 

II IMPOSTOS INDIRECTES 190.000,00 

III TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 4.944.174,58 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 3.146.102,98 

V INGRESSOS PATRIMONIALS 225.420,00 

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS 0,00 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 451.472,48 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 

IX PASSIUS FINANCERS 1.283.000,00 

  TOTAL 17.309.170,04 

 

Estat de despeses  
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CAPÍTOL DENOMINACIONS 
CRÈDITS 
INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 6.024.000,00 

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 6.637.731,74 

III DESPESES FINANCERES 232.550,02 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 989.485,00 

V FONS DE CONTINGÈNCIES 25.000,00 

VI INVERSIONS REALS 1.853.450,39 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 

IX PASSIUS FINANCERS 1.546.952,89 

  TOTAL 17.309.170,04 

 
B) Pressupost de l’Organisme Autònom de Can Quintana-Museu de la Mediterrània 
 
Estat d'ingressos 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS 
PREVISIONS 

INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES 0,00  

II IMPOSTOS INDIRECTES 0,00  

III TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 45.002,00  

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 133.404,00  

V INGRESSOS PATRIMONIALS 0,00  

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS 0,00  

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00  

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00  

IX PASSIUS FINANCERS 0,00  

  TOTAL  178.406,00  

 
Estat de despeses 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS 
CRÈDITS 
INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 39.815,00  

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 130.101,00  

III DESPESES FINANCERES 5.400,00  

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 0,00  
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VI INVERSIONS REALS 3.090,00  

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00  

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00  

IX PASSIUS FINANCERS 0,00  

  TOTAL  178.406,00  

 
C) Pressupost consolidat de la Corporació 
 
Estat d'ingressos 
      

Cap. Denominacions Ajuntament 
OA Can 

Quintana 
Pressupost 

general 
Eliminacions 

Pressupost 
consolidat 

I IMPOSTOS DIRECTES 7.069.000,00  0,00  7.069.000,00  0,00  7.069.000,00  

II IMPOSTOS INDIRECTES 190.000,00  0,00  190.000,00  0,00  190.000,00  

III 
TAXES, PREUS 
PÚBLICS I ALTRES 
INGRESSOS 

4.944.174,58  45.002,00  4.989.176,58  0,00  4.989.176,58  

IV 
TRANSFERÈNCIES 
CORRENTS 

3.146.102,98  133.404,00  3.279.506,98  -81.300,00  3.198.206,98  

V 
INGRESSOS 
PATRIMONIALS 

225.420,00  0,00  225.420,00  0,00  225.420,00  

VI 
ALIENACIONS 
D'INVERSIONS REALS 

0,00  0,00  0,00  0,00  0,00  

VII 
TRANSFERÈNCIES DE 
CAPITAL 

451.472,48  0,00  451.472,48  0,00  451.472,48  

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00  0,00  0,00  0,00  0,00  

IX PASSIUS FINANCERS 1.283.000,00  0,00  1.283.000,00  0,00  1.283.000,00  

  TOTAL 17.309.170,04 178.406,00 17.487.576,04 -81.300,00 17.406.276,04 

 
 

Estat de despeses 
      

Cap. Denominacions Ajuntament 
OA Can 

Quintana 
Pressupost 

general 
Eliminacions 

Pressupost 
consolidat 

I 
DESPESES DE 
PERSONAL 

6.024.000,00  39.815,00  6.063.815,00  0,00  6.063.815,00  

II 
DESPESES CORRENTS 
EN BÉNS I SERVEIS 

6.637.731,74  130.101,00  6.767.832,74  0,00  6.767.832,74  

III 
DESPESES 
FINANCERES 

232.550,02  5.400,00  237.950,02  0,00  237.950,02  

IV 
TRANSFERÈNCIES 
CORRENTS 

989.485,00  0,00  989.485,00  -81.300,00  908.185,00  

V 
FONS DE 
CONTINGÈNCIES 

25.000,00  0,00  25.000,00  0,00  25.000,00  
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VI INVERSIONS REALS 1.853.450,39  3.090,00  1.856.540,39  0,00  1.856.540,39  

VII 
TRANSFERÈNCIES DE 
CAPITAL 

0,00  0,00  0,00  0,00  0,00  

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00  0,00  0,00  0,00  0,00  

IX PASSIUS FINANCERS 1.546.952,89  0,00  1.546.952,89  0,00  1.546.952,89  

  TOTAL 17.309.170,04 178.406,00 17.487.576,04 -81.300,00 17.406.276,04 

 
2n. Aprovar inicialment les Bases d’execució del Pressupost 2014, les quals contenen 
l’adaptació de les disposicions generals en matèria pressupostària a l’organització i 
circumstàncies de l’entitat local. 
 
3r. Aprovar inicialment la Plantilla de personal i la relació de llocs de treball de l’entitat local per 
a l’exercici de 2014. 
 
4t. Sotmetre a informació pública l’expedient del Pressupost general de la Corporació per a l’any 
2014, conjuntament amb les bases d’execució del Pressupost i la plantilla de personal i la 
relació de llocs de treball de l’entitat local (juntament amb els seus annexos i documentació 
complementària), als efectes d’examen i presentació de reclamacions, pel termini de 15 dies 
hàbils, comptats a partir de l’endemà de la publicació en el BOP.  

 
5è. Fer constar que les esmentades aprovacions són de caràcter inicial, les quals es convertiran 
en definitives si no es formula cap reclamació dins el període preceptiu d’exposició pública, per 
la qual cosa, posteriorment, es procediria a la seva publicació. En el cas de presentació 
d’al·legacions, aquestes seran resoltes pel Ple”. 
 
Després de la intervenció de l’interventor accidental, qui també exposa el contingut de les 
partides pressupostàries més importants d’ingressos i de despeses, el Sr. alcalde fa avinent que 
el pressupost presentat mostra que l’Ajuntament ja està sortint del túnel, financerament parlant. 
Recorda que, donada la disminució d’ingressos corrents, s’ha hagut de quadrar amb la despesa 
corrent. Exposa que, tot i que la Llei estatal 16/2013, donava marge als ajuntaments per a 
l’increment un 13% la base imposable de l’IBI, l’Ajuntament no s’hi va adherir, tot i que la 
darrera revisió cadastral és de l’any 1985. Seguidament comenta el % de cadascuna de les 
tipologies d’ingressos, on destaquen els impostos directes. Respecte a les despeses indica que 
han cercat la contenció i que els capítols 6 i 9 s’han incrementat respecte a l’any anterior per la 
nova capacitat d’endeutament, donat que la previsió és que no s’arribi al 75% d’endeutament. 
Alhora fa avinent que el fons de contingència del capítol 5 ha passat de 15.000 a 25.000 
euros. Tot seguit procedeix a comentar les inversions, les quals s’incrementen per la nova 
capacitat d’endeutament: 3a fase de l’Espai Ter, estabilització de la muntanya del Molinet, 
cobriment de la pista esportiva exterior (1a fase), construcció d’una llar d’infants a l’Estartit, 
actuacions de la mina, escales d’accés al pavelló des de la zona de la granja, construcció de 
vestidors a la zona John Lenon, actuacions de l’enllumenat exterior... Respecte al pressupost de 
Can Quintana s’incrementa l’aportació en 33.000 euros perquè assumeixi la despesa 
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d’electricitat i pugui arribar a ser autosuficient. També presenta el pla d’inversions del principi de 
mandat i el pla d’inversions actuals, a fi i efecte de comparar-los. Així, indica que van haver de 
reajustar el pla perquè, a 31 de desembre de 2011, l’Estat no permetia nous endeutaments a 
municipis que superessin el 75% d’endeutament, com era el cas de Torroella, d’aquí que 
haguessin de reajustar les inversions per als anys següents. Finalment comenta l’evolució de 
l’endeutament municipal des de finals de 2011 a finals de 2014, on es constata que ha anat 
minvant fins arribar al 75% previst per a finals de 2014 i, si no es duguessin a terme inversions, 
arribaria al 65%, tot i que considera que les inversions són necessàries per al municipi.  
 
Seguidament el Sr. Sarquella exposa que no entrarà en l’anàlisi de partides concretes però sí 
que vol deixar constància que, en un context com l’actual, vol incidir en el tema de la pressió 
fiscal, la quantitat d’impostos que paguen els ciutadans. Així, fa avinent que cal fer una dura 
crítica a la classe política, incidint en el cicle econòmic i polític, caracteritzat per l’augment 
d’impostos el primer any de mandat, la congelació i/o reducció en els dos anys centrals i una 
reducció durant el darrer any de mandat, quan s’aproximen les eleccions. Creu que aquesta 
pràctica és la que està seguint l’Equip de govern. Fa avinent que economistes de reconegut 
prestigi i les teories econòmiques recomanen reduir impostos en temps de crisi, anomenades 
politiques expansives, per incrementar les rendes dels ciutadans. Constata que l’Equip de 
govern no ha entès l’esforç que suposa per a moltes famílies fer front al pagament dels 
impostos i continua sense voler-los reduir, a més a més, de dur a terme inversions finançades 
amb endeutament que afectarà propers mandats. Afirma que, darrerament, ha crescut l’interès 
dels ciutadans per participar en els afers públics i que estan farts de no ser tinguts en compte i 
només ser preguntats una vegada cada 4 anys. Considera, des de COET, que cal una política 
més participativa i democràtica i que el ciutadà participi en la gestió dels interessos municipals i 
prengui les grans decisions municipals. Recorda que, en aquesta línia, han proposat consultes o 
votacions populars, les quals no ha escoltat l’Equip de govern i demana uns pressupostos 
participatius, com en d’altres municipis, donat que la gestió política s’ha de basar en la voluntat 
popular, la qual es coneix preguntant-la. Indica que l’Equip de govern s’ha tancat en ell mateix i 
no permet la participació real de la resta de partits de l’oposició, donat que els ensenyen els 
pressupostos quan ja estan tancats. Demana a l’Equip de govern que escolti la gent, que sàpiga 
que rectificar és de savis i que, amb tots els grups, instal.lin un model de pressupostos on tota 
la gent pugui opinar i mostrar quines són les veritables necessitats del municipi.  
 
Creu que un dels principals factors que ha portat a l’actual crisi ha estat l’abús dels ingressos 
futurs, és a dir, el deute. Exposa que l’objectiu del polític actual és tornar a ser escollit per 
continuar governant. Creu que les preferències del votant es basen en no veure incrementada la 
seva despesa per pagar impostos, no veure reduïts els serveis que li són prestats i, si és 
possible, gaudir d’una millora en les infrastructures del seu municipi. Constata que, a 31 de 
desembre de 2014, l’Ajuntament tindrà un deute d’11.525.779 euros. Afirma que, cada any, 
s’ha creat deute i que se n’arrossega des de 1999. Considera que, amb una població d’11.494 
habitants, el deute per càpita serà, a finals de 2014, de 1.002,64 € per habitant, recordant 
que el municipi més endeutat d’Espanya és Madrid amb 1.944 euros, i Tarragona, en tretzena 
posició, amb 1.315 euros per habitant. Recorda que cal analitzar el Reial Decret 8/2010, el 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 13/2013, de 7 de novembre de 2013 

 

323 

 

qual estableix un límit del deute del 75% dels ingressos corrents, i la maniobra de l’Equip de 
govern que, a finals del 2014, arribarà al 74,98%, on es redueix endeutament però també 
s’incrementa amb noves inversions, fins arribar al màxim permès per llei. Indica que els Equips 
de govern dels darrers anys han generat el deute actual. Creu que cal anar amb prudència per si 
l’Ajuntament hagués de fer front a una situació extraordinària i creu que, amb l’actual situació, 
no podria assumir-la, donat que està al màxim d’endeutament permès per llei. Exposa que 
caldria fer un esforç per reduir el deute, donat que suposa una hipoteca per als ciutadans, i que 
el deute és per fer front a situacions extraordinàries i imminents. Seguidament es refereix al 
pagament del deute per dir que es reflecteixen com a passius financers en el pressupost i que, 
enguany, aquesta amortització ascendirà a 1.546.952,89 euros, xifra que suposa un 9% dels 
ingressos totals. Fa avinent que els interessos del deute, inclosos com a despeses financeres al 
pressupost, que s’abonaran enguany ascendiran a 232.550 euros, on s’inclouen 50.000 euros 
d’un crèdit de l’any 2006 i 34.000 euros del préstec de 2014. 
 
Constata que segon factor que ha incidit en la crisi econòmica de les administracions és, al 
marge del deute, la inversió, ja que, en els darrers anys els polítics en general han considerat 
que era l’instrument estratègic per excel.lència, amb actuacions com piscines, pavellons, 
biblioteques... Afirma que, en els darrers anys, fruit de la reducció dels ingressos i de 
l’endeutament, s’ha reduït considerablement la inversió municipal, tot i que l’Equip de govern no 
n’ha acabat d’aprendre i continua amb la mateixa línia. Finalment considera que, amb l’actual 
ofec econòmic de la població i amb la necessitat de reduir els impostos i d’incentivar la creació 
de llocs de treball, l’Ajuntament continua amb la voluntat de fer grans inversions. Creu que 
incrementen el deute i la inversió, no abaixen els impostos i no els demanen la seva opinió, 
però confia que el temps posi les coses i les persones al seu lloc. 
 
El Sr. Coll exposa que entrarà a comentar el pressupost de despeses. Així, en relació al capítol 
1, fa avinent que aquestes despeses no haurien de superar mai el 33% de la despesa, fet que, 
en els dos darrers anys, tot i les reduccions, no s’ha aconseguit. Pel que fa al capítol 2 constata 
que s’hi reflecteix la manera de fer: fer despesa sense veure la realitat del moment actual. Creu 
que cal un major equilibri entre la despesa destinada a les activitats lúdiques i les destinades a 
atendre necessitats de caràcter social, donat que UPM ha prioritzat sempre l’atencio a les 
persones: ensenyament, sanitat i cultura. Afirma que, en els dos darrers anys, hi ha hagut 
retallades en aquestes despeses i és on creu que cal centrar-hi tots els esforços. Creu que un 
poble sense aquests valors perd la seva identitat, tot i que sembla que a Torroella no passi res. 
Considera que tothom es queixa de les retallades del Govern de la Generalitat i a Torroella 
s’incrementen més per decisió pròpia. Recorda que n’hi ha que els preocupen, com és el cas de 
l’aportació econòmica a l’Escola de Música municipal, on es reduix l’aportació dels altres anys a 
la meitat, i creu que tothom qui li agradi la música ha de poder fer l’activitat i que, per als 
infants i joves, té un marcat caràcter educatiu. Indica que el municipi té una tradició musical 
molt important i cal continuar-hi invertint. Fa avinent que a la revista núm. 41 d’El Montgrí s’hi 
indica que molts dels músics actuals estan formats a l’Escola de Música de Torroella. També vol 
incidir en el tema de la despesa en les llars d’infants municipals, amb les quals es passa a una 
reducció d’ingressos dels 206.000 euros al 2013 a 175.000 euros al 2014 a Torroella, mentre 
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que a l’Estartit es passa dels 57.000 euros als 32.000 euros. Demana què succeeix i si la 
natalitat ha baixat o és que l’increment de les tarifes per sobre de l’IPC fa que menys infants les 
puguin utilitzar. Sol.licita si tant costa crear una partida per ajudar les famílies per a què els 
infants accedeixin a les escoles bressol. Creu que els regidors han de solucionar problemes, no 
crear-ne de nous.  
 
Respecte al capítol 4 comenta que, en el darrer plenari, va demanar com estava el tema del 
conveni amb l’Estació Nàutica i indica que els hagués agradat participar en les reunions per a la 
seva preparació, donat que ja s’ha aprovat per Junta de Govern sense la participació de 
l’oposició. Fa avinent que no s’explica que la subvenció passi de 100.000 euros a 114.000 
euros quan, en l’organització de les seves activitats de promoció turística, assumeixen 
responsabilitats personals pròpies de l’Ajuntament. Considera que hi ha una gestió poc 
transparent, tot i que vol deixar molt clar que no estan en contra de l’aportació econòmica per a 
la promoció turística del municipi, sinó a la tramitació del conveni, el qual té una vigència de 5 
anys. Quant al capítol 6 de despeses del pressupost, comenta que han pogut participar en la 
definició de les actuacions que són primordials per al municipi, tot recordant que fa un any van 
demanar un seguit d’inversions com consolidar la muntanya del cap de la Barra i el passeig del 
Molinet, cobrir la pista exterior del pavelló d’esports, facilitar l’accés de la Granja a la zona 
esportiva, carril bici per al passeig marítim de l’Estartit, lavabos públics a l’oficina de turisme o a 
la plaça de la Llevantina, baranes a les escales que donen al passeig marítim i 3a fase de 
l’Espai Ter, l’única de les quals s’ha dut a terme. Respecte a la inversió prevista de cobriment de 
la pista exterior del pavelló demana per què continuen parlant de pista coberta quan el projecte 
que els van mostrar és de construcció d’un nou pavelló. Recorda que sempre s’havia parlat de 
cobrir la pista exterior de la cara sud del pavelló, amb un cost aproximat de 326.000 euros, i 
ara s’ha dissenyat un nou pavelló, amb grades, vestidors... amb un cost de l’entorn del milió 
d’euros. Creu que allà on es construirà suprimirà zones d’aparcament i considera que és 
inadmissible hipotecar tot l’indret d’aparcaments amb l’obra perquè no sap on més podrà 
aparcar la gent que puja a la zona esportiva. Creu que si cal construir un nou pavelló cal fer-ho 
en zones marcades com a equipaments esportius en el Pla General. Respecte als vestidors dels 
jardins John Lenon indica que té un cost de més de 8.000 euros de redacció de projecte i de 
65.000 euros d’obra. Entén que l’Associació de la Petanca, que fa ús de l’indret, ha demanat 
sempre uns serveis, però demana si realment tota aquesta infrastructura és necessària i si la 
ubicació allà dalt és assenyada, la qual considera que no. Respecte a la inversió de la 
residència per a la gent gran exposa que, ja al 2011, l’Equip de govern demanava la realització 
d’un estudi per determinar-ne la seva necessitat o no, i ja valorava la inversió en 1.050.000 
euros. Fa avinent que, després de dos anys, es rectifica i es farà l’estudi de viabilitat. Constata 
que, en inversions, troben a faltar una actuació a l’Arxiu municipal, donat que només s’hi 
destinen 2.000 euros. Indica que han estat en contacte amb l’Associació Cine Club i demanen 
més aportació econòmica per a la màquina. Quant al pla d’inversions 2012-2015 presentat per 
l’Equip de govern en el seu moment comenta que més d’una tercera part no s’ha complert, 
essent conscient del decret del Partit Popular de finals de 2011. Tot i això demana que ha 
passat amb les actuacions al local del Bell Racó, la urbanització de l’avinguda Ripollès, el parc 
de la Pineda, el geriàtric, la urbanització Torre Moratxa, les càmeres de seguretat i el 
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reasfaltatge de carrers, actuacions planificades pel propi Equip de govern. Creu que, a un any i 
mig de les eleccions, queda molta feina a fer.  
 
En aquest moment la Sra. Coll s’ha d’absentar de la sessió per motius familiars. 
 
El Sr. Rufí recorda al Sr. Sarquella que la gestió econòmica en aquest Ajuntament s’ha portat bé 
sempre des de la democràcia, a fi i efecte de salvaguardar coses que ha dit el Sr. Sarquella per 
respecte als alcaldes que els han precedit, els quals han donat prioritat a la gestió econòmica 
amb l’assessorament dels tècnics, sense fer cap salvatjada i tenint en compte el futur del 
municipi. També recorda que aquests dos anys no han hagut de fer ús dels préstecs usurers de 
l’Estat per pagar factures i que sempre han tingut un endeutament assumible i li recorda que el 
llindar de l’endeutament legal és el 120%, llindar al qual mai ha arribat aquest Ajuntament i que 
s’ha passat del 89% al 75% en aquests dos darrers anys perquè, bàsicament, no s’han fet 
inversions, no perquè es pugui atribuir a una gestió econòmica eficient, sinó perquè la 
normativa de l’Estat i la Generalitat hi han portat.  
 
Seguidament exposa que els pressupostos, més enllà de les xifres fredes i moltes vegades 
ininteligibles per a la majoria de la població, és on es reflecteix la tendència política i la 
sensibilitat social del govern municipal, més enllà de partides concretes i de projectes aïllats. Fa 
avinent, però, que és indispensable contextualitzar-los en el marc del mandat i projectar-lo en 
els propers exercicis, perquè, entre altres qüestions, les inversions que es plantegen tenen 
afectacions en els propers exercicis, fet que té molta trascendència en un context econòmic 
incert en el què cal ser cautelosos al màxim en la despesa i molt selectius en les inversions. 
Constata que és aquí on rau la divergència entre l’Equip de govern i ells. Afirma que els 
pressupostos han de ser tècnicament rigorosos, però també políticament justos i equitatius, fets 
pensant en la majoria de la població, que paga els seus impostos municipals i no fruit de 
pressions internes al tripartit municipal o al servei de minories o dels interessos de determinats 
sectors econòmics. Indica que intentarà il·lustrar aquest posicionament general amb exemples 
concrets del mateix pressupost. 
 
Així, constata, pel que fa als ingressos, que s’haurien de començar a preocupar per la baixada 
en els capítol 1, impostos directes (-2,67%), i en el capítol 3, taxes i altres ingressos (-3,56%). 
Recorda que el conjunt és importantíssim en el pressupost i significa un sumatori de 
12.000.000 d'euros d'un pressupost de 17.000.000 euros, i que la tendència serà, en el 
capítol 1, d'un descens en els propers exercicis. Pel que fa a les taxes, capítol 3, indica que ja 
va argumentar la regidora Sra. Bassa, en l'aprovació de les ordenances fiscals, que practicar 
bonificacions de difícil justificació, com és el cas del 22% acumulat dels càmpings dels darrers 
dos anys, suposaria deixar d'ingressar al voltant de 100.000 euros per al conjunt de la població, 
considerant que bonificacions d'aquest impacte han d'estar justificades per no crear greuges 
comparatius i, sobretot, qui les planteja ha de vetllar per la hisenda municipal, i afirmant que, 
evidenment, als socis del govern això els preocupa ben poc si els amiguets en surten 
beneficiats. Exposa que, des del seu punt de vista, cal plantejar-se baixar la pressió fiscal als 
nostres ciutadans d'una manera extensiva i equitativa a tothom, com podria ser plantejant una 
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baixada de l'IBI, actualment al topall màxim de tipus. Respecte al capítol 4, transferències 
corrents, remarca la puja de l'aportació de l'Estat, una situació cojuntural que haurien 
d'administrar amb prudència i com a no consolidada en el temps. Fa avinent que tampoc 
entenen que no es contempli l'ingrés de 3.000.000 euros de la venda especulativa que volen 
fer de les parcel·les residencials municipals del Mas Déu per a ubicar-hi un hipermercat. 
Constata que els sembla un engany comptable que els allibera d'haver de donar compte, de 
moment, a què volen destinar aquests milions d'una venda de patrimoni innecessària que 
castigarà encara més el comerç del municipi. També remarca el nou endeutament d’1.284.000 
euros, del què parlarà més endavant en el capítol de les inversions. 
 
Pel que fa a les despeses, afirma que entenen que no s’està practicant la contenció que 
requeriria la situació actual i això es reflecteix en els capítols 1, despeses de personal (-0,33%), 
i 2, despeses en bens corrents i serveis (-1,93%). Considera que, si tenen en compte, pel que 
fa al personal, que tenen tres jubilacions sobre la taula, no entenen que no s'aprofiti per reduir 
aquest gran capítol de despesa, que, conjuntament amb la despesa corrent, conforma un 
muntant de 12.700.000 euros dels 17.000.000 pressupostats en despeses. Pel que fa a les 
despeses en béns corrents i serveis, recorda que els estan fent la demanda, any rere any, que 
les continguin, ja que, des de 2011, han passat de 6.188.565 euros a 6.637.731 euros 
aquest any, per la qual cosa estan parlant de 500.000 euros en tres exercicis. Indica que la 
baixada d'aquest pressupost d'un -1,93% (130.000 euros) els ve donada per la disminució en la 
generació de residus per la crisi i pel menor cost de gestió de les escoles bressol pel mateix 
motiu, per tant creu que no han fet cap esforç en aquest sentit, i creu que aquest no és el camí 
i aquesta despesa corrent del dia a dia es pot tornar insostenible. Remarca que, quan tothom a 
casa seva, al seu negoci o a la seva empresa restringeix la despesa prescindible, aquí a 
Torroella, i sobretot a l'Estartit, estan de festa permanent, ja que una part de la població en 
gaudeix, però la resta, que pateix i paga religiosament la feixuga càrrega impositiva, no ho 
comprén, i ells tampoc. Demana rebaixar aquest capítol d'uns 300.000 euros ja. Respecte al 
capítol 4, transferències corrents, exposa que estan al mateix nivell que a l'inici del mandat, i 
tampoc s'ha fet l'esforç necessari i, com sempre, han afavorit sense criteri ni justificació 
transferències com la de l'Estació Nàutica (114.000.000 euros) amb l'excusa de la taxa 
turística, aquella que des del sector mateix tant es van criticar quan els governs han estat de 
progrés. Demana per què no apliquen el mateix criteri per a l'Associació de Comerciants de 
Torroella, o és que han de canviar el nom per Estació Nàutica de Torroella per obtenir part de la 
taxa turística. En  aquest moment vol fer un incís, en el sentit que els han demanat cada any la 
renegociació dels grans contractes, ja que els van renegociant o contractant de nou a mesura 
que finalitza la seva vigència, però amb imports similars i amb períodes llargs en un moment, 
repeteix, d'incertesa econòmica, deixant hipotecats no solament el proper mandat, sinó, com és 
el cas de les escombraries, els tres propers. Demana que s’acabi d'una vegada el desgavell i el 
ridícul del concurs engegat ja fa dos anys pel plenipotenciari 5è tinent d'alcalde i recorda que 
ara els queda el de vigilància i salvament de les platges, on caldria ajustar la durada i l'import, i 
no tenir un servei de luxe fora de temporada com si fóssim a Marbella..., tot i que li sembla que, 
amb l'EMD, es tendeix a aquell model que està fracassat. 
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Pel que fa a les inversions, comenta que en un context amb una inversió d’1.853.450 euros, no 
s'atén cap de les inversions que any rere any els han plantejat, ni pel que fa a projectes, ni pel 
que fa a execucions d'inversions de futur. Indica que picarien de mans si haguessin decidit 
limitar-se en aquest capítol, ja que segur que és el que tocaria. Fa avinent que és més, pensen 
que caldria dedicar tot l'esforç a manteniments i reposicions en un estat d'abandonament 
important de la via i els espais públics després de dos anys i mig. Considera que cal tenir cura 
dels carrers, places, patrimoni històric i espais naturals, del ferm dels carrers, dels jardins, de 
les voreres, dels jocs infantils..., d'aquell entorn quotidià que la gent utilitza per establir relacions 
d'una manera mediterrània, i, per a aquesta finalitat, no caldria un crèdit d’1.300.000 euros. 
Creu que, contràriament, l’Equip de govern va a la brava, empesos per pactes inconfesables per 
veure qui la fa més grossa i que, evidentment, si planifiquessin ells les inversions, les prioritats 
no serien ben bé les mateixes. Creu que encara sort que animalades com edificar un pis al Bell 
Racó i cofradia de pescadors a l'Estartit o els aparcaments del Sr. Puig a la plaça dels Dolors, 
han passat a millor vida. Respecte al Molinet, hi està totalment d'acord, tot i que cal anar-ho 
recordant a la Generalitat i a l’Estat per la part que els pertoca. També es mostra d'acord en 
anar equipant l'Espai Ter com a referent de futur al municipi. Demana què se n'ha fet del parc 
de la Pineda, una inversió planificada i assumible, important per endreçar la façana marítima de 
l'Estartit. També ho demana per a la gran inversió d'aquest mandat del centre per a la gent gran, 
ja que un estudi de viabilitat al pressupost de 21.750 euros és una manera suau i elegant de 
descartar aquest despropòsit. Indica que, si volen ajudar la gent gran, ajudin més l'Hospital Asil 
de Pobres i Malalts, el nostre de referència des de fa segles amb una tasca encomiable. També 
pregunta com poden plantejar una nova escola bressol a l’Estartit amb 420.000 euros aquest 
any i 900.000 el 2015 i com poden fer una escola bressol si no han estat capaços de minorar 
l'aportació dels pares per fer-los assumibles el cost de  les quotes. Recorda que actualment 
estan ocupades 16 places de 41 i que, abans, caldria incentivar-la. Demana si estan parlant 
d'altres usos un cop construït l'edifici, com podria ser la seu de l'ajuntament de l'Estartit al 
primer pis. Considera que els tracten, i tracten els ciutadans, de tontos, com si no 
s’assabentessin de res. Pel que fa al cobriment de la pista esportiva exterior, amb 330.000 
euros al pressupost, considera que és la construcció de mitja pista exterior i amb un 
l'acabament que no consta l'any 2015. Considera que la ubicació no és l’adequada, ja que està 
orientada a tramuntana, i perquè ocupa un espai fonamental per a aparcaments. Creu que cal 
una zona esportiva compacta a la zona d’equipaments del Mas Déu, si no se l’han venut. 
Recorda que, a cada exercici, han sol.licitat inversions assumibles i necessàries, com són 
l'oficina de turisme a la plaça del Peix, en un local municipal, abandonat, que dóna una péssima 
imatge al nucli antic; un projecte per tal de continuar avançant en la reforma del nucli històric; 
la construcció de la seu de la policia local a Torroella, en el polígon, en una parcel·la municipal, 
justificant-ho en la situació molt més coherent per acudir a tots els nuclis de població, i, veient 
el procés de segregació de l'Estartit que promou el govern,  recuperar aquest servei es fa del tot 
imprescindible. Recorda que, en aquest pressupost, el 60% de l'inversió va a l’Estartit. Demana 
on són aquells paràmetres i índexs correctors de l'estudi de viabilitat de l'EMD que preteníen 
equilibrar la inversió en funció de la població, o si compten la població de l'estiu. Constata que, 
a l'any 2015, serà encara més greu amb una inversió almenys del 80% a l'Estartit i del 20% a 
Torroella.  
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Per concloure indica que cal: plantejar baixades en els grans impostos com l'IBI; reformular els 
grans contractes per alleugerir el pressupost municipal; reduïr radilcalment la despesa corrent 
en uns 300.000 euros; accelerar la construcció de la caserna de la policia a Torroella de 
Montgrí; i augmentar les inversions de reposició i manteniment. Creu que és una visió a les 
antípodes del govern, que només està al servei de certes minories i determinats sectors de 
negoci. Considera que es tracta d’un pressupost, com tots els d'aquest mandat, preparant la 
segregació de l'Estartit, sense valorar-ne les conseqüències econòmiques, negatives per a 
ambdós nuclis, des del seu punt de vista. Anuncia el seu vot negatiu.  
 
El Sr. alcalde comenta al Sr. Sarquella que ha fet una exposició moltg llarga i que, com sempre, 
ha indicat que s’incrementa la pressió fiscal als veïns quan, realment, l’estan disminuint, i que 
no es fonamenten en les inversions per continuar al govern, sinó que pensen en el dia a dia. Al 
Sr. Coll li fa avinent que, en relació a l’aportació a l’Escola de Música, hi ha una disminució 
respecte a l’any anterior, però que cal tenir en compte que hi ha un conveni amb les 
aportacions consensuades per a què Joventuts Musicals pugui afrontar la disminució de la 
subvenció de la Generalitat i que, d’aquesta manera, l’Ajuntament els va acabar avançant diners 
en els pressupostos de 2012 i de 2013 i, per això, ara l’aportacio ha disminuït. Quant a les 
escoles bressol li aclareix que l’aportació municipal és per al nombre d’alumnes i la previsió és 
que aquests disminueixin, amb independència dels preus públics que s’hi apliquin. Respecte al 
conveni amb l’Estació Nàutica, li recorda que hi ha una part fixa de 100.000 euros i una part 
variable, de participació en un 10% en la taxa turística, de fins a un màxim de 25.000 euros, 
preveient que enguany pugui ser de 14.000 euros. Pel que fa a les inversions li comenta que 
estan parlant d’una primera fase de cobriment de la pista esportiva, sens perjudici que, 
finalment i en un futur, es pogués convertir en un pavelló, si li volen dir així a aquesta actuació. 
També fa avinent que l’actual emplaçament és per reduir costos respecte a l’altra proposta 
d’emplaçament, al sud del pavelló, on s’havien de construir murs de formigó, i perquè, per 
mides reglamentàries, no hi cabia una pista de bàsquet. Quant a l’estudi de la residència 
geriàtrica, indica que ja es va fer un primer estudi amb tècnics de la casa i el pressupostat ara 
ja és per concretar més quines característiques hauria de tenir la residència. Respecte al 
projecte del cinema comenta que han tingut converses amb l’associació i que els han demanat 
un increment en l’aportació econòmica, que actualment és del 50%. Finalment, quant a les 
inversions previstes inicialment i no executades, comenta que es deu més a qüestions tècniques 
que no econòmiques.  
 
Entrant ja en l’exposició del Sr. Rufí, li agraeix el principi de la seva intervenció en el sentit que 
tots els equips del govern i alcaldes de l’Ajuntament han mirat de fer el millor pressupost per no 
hipotecar el futur dels seus ciutadans. Quant al comentari citat de la Sra. Bassa sobre les 
escombraries, fa avinent que la crisi ha afectat, hi ha hagut menys tones a Solius, amb la qual 
cosa s’ha reduït la despesa i s’ha pogut disminuir la pressió fiscal. No vol entrar en el tema dels 
amiguismes. Respecte a la reducció de l’IBI, entén que el Sr. Rufí està demanant prèmer el botó 
i fer una rebaixa perquè l’IBI sigui més equitatiu, tot considerant que l’única manera de fer-ho 
seria duent a terme una revisió cadastral, on potser alguns tributarien més i altres tributarien 
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menys, i que, a dia d’avui, no es pot aplicar. Quant a la venda de les parcel.les li comenta que 
no han fet cap mena d’especulació i que l’import que s’ha obtingut és més que correcte en la 
situació actual, indicant també que, donat que l’import encara no ha de ser ingressat a 
l’Ajuntament, no s’ha reflectit al pressupost. Comenta que pràcticament tot l’import aniria a la 
futura residència de la tercera edat. Pel que fa al fet que que no hi ha contenció en els capítols 
1 i 2 , exposa que al capítol 1 gairebé s’arriba ja al 33%, mentre que al capítol 2 hi ha el tema 
del PAES per a la reducció del consum elèctric. En relació al capítol 4, li indica que, si 
l’Associació de Comerciants de Torroella vol gestionar algunes fires del poble, com la de Sant 
Andreu o qualsevol altra, no hi ha cap inconvenient en agafar el pressupost de l’Ajuntament i 
destinar-ho a l’Associació per a què ho gestionin íntegrament. Pel que fa al fet que els 
contractes han d’anar a la baixa, recorda que ja s’ha fet així en el d’escombraries i que també 
es farà en el de salvament. Respecte a inversions no executades, i quant als carrers del nucli, li 
recorda que, tot i que ara demana un projecte, abans havia demanat l’execució d’un carrer.  Fa 
avinent que haurien volgut fer asfaltatges de carrers al 2014 i enllumenat públic al 2013, però 
que el PUOSC ho ha endarrerit un any. Respecte a l’escola bressol de l’Estartit li indica que ja se 
l’esperava i que sempre havien dit que aquesta inversió s’havia de fer, recordant que era un 
projecte iniciat anys enrere, que l’actual llar d’infants té problemes d’accessibilitat i el seu 
emplaçament no és l’adequat. Fa avinent que no tracten els ciutadans de tontos perquè 
expliquen perfectament les actuacions que volen dur a terme.  Quant al cobriment de la pista 
esportiva i al tema de l’aparcament, indica que ja estan patint moltíssim per l’aparcament quan 
hi ha activitats a l’indret, donat que tothom aparca on pot. Indica que també volen executar 
l’accés des de la Granja a la zona esportiva perquè el propietari de la part de baix, amb qui 
estan parlant, els el cedeixi mentre ell no el vulgui desenvolupar per habilitar-hi una zona 
d’aparcaments. També recorda que es podrà aparcar a la zona de la pista que s’havia de cobrir, 
al costat del pavelló. Quant a les inversions de 2014 creu que potser un 60% es destina a 
l’Estartit, però en el global dels 4 anys de mandat aquest import serà invers i el 60% haurà estat 
a Torroella. Conclou afirmant que són uns pressupostos que han fet un pas endavant, que no 
hipotequen el poble, que se segueix invertint i que tenen un municipi viu, que és l’enveja de 
molts pobles.  
 
El Sr. Sarquella comenta al Sr. Rufí que ell parlava del límit actual del deute actual que és del 
75%, no el límit del 120%. Recorda que alguns anys s’ha estat per sobre del 100%. Respecte a 
les seves paraules de la gestió econòmica sense fer cap salvatjada, li recorda que com pot ser 
que encara estiguin pagant deute de 1999, fent avinent que COET està en contra del deute per 
tot el que li suposa al ciutadà, qui no decideix en què s’ha d’invertir. Li recorda al Sr. Rufí que, 
en el mandat que va ser regidor i alcalde, de 2007 a 2011, hi ha un deute pendent 
d’amortitzar, entre 2008 i 2010, de 5.410.000 euros, i que el que volen és que no es generi 
deute. Al Sr. alcalde li fa avinent que els impostos es van apujar el primer any i s’han mantingut 
o reduït en els següents i que, per tant, estan més amunt que al primer any. Considera que el 
cicle econòmic i polític que parla sempre és real.  
 
El Sr. Coll indica que el Cine Club fa un esforç molt important i que, al marge dels 15.000 euros 
aportats per cada part, hi ha l’IVA que puja uns 6.000 euros, d’aquí que demani que 
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l’Ajuntament intenti col.laborar-hi. Demana també l’estudi de la gent gran fet per l’Àrea de 
Serveis Socials. Es mostra favorable de fer un pavelló, els vestidors del John Lenon... però 
demana poder participar en els projectes i dir-hi la seva. El Sr. Rufí recorda que és una mica 
imprudent començar la inversió d’una escola bressol amb 16 nens. Finalment indica que, en la 
planificació d’inversions per al 2015, la inversió de 2.700.000 euros és irreal.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i vot en contra dels 3 regidors/a del Grup 
d’Esquerra-AM presents, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
3. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DEL MAPA DE CAPACITAT ACÚSTICA DE 
TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 544/09 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 d’octubre de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que Ple municipal, en la sessió ordinària de 13 de maig de 2009, i d’acord amb el Decret 
245/2005, de 8 de novembre, pel qual es fixen els criteris per a l'elaboració dels mapes de 
capacitat acústica, va aprovar el Mapa de capacitat acústica de Torroella de Montgrí, elaborat 
pel Sr. Jordi Servosa i Roca, enginyer tècnic de telecomunicació de l’empresa SIS Consultoria 
Acústica SL, per tal de donar compliment a l’article 9.1 de la Llei 16/2002, de 28 de juny, de 
protecció contra la contaminació acústica. 

 
Atès que el Decret 176/2009, de 10 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei 
16/2002, de 28 de juny, de protecció contra la contaminació acústica, i se n'adapten els 
annexos, va modificar les zonificacions A (Zona de sensibilitat acústica alta), B (Zona de 
sensibilitat acústica moderada) i C (Zona de sensibilitat acústica baixa), tot passant a les 
següents subzones: 
 

- (A1) Espais d'interès natural, espais naturals protegits, espais de la xarxa Natura 2000 o 
altres espais protegits que pels seus valors naturals requereixen protecció acústica. 

- (A2) Centres docents, hospitals, geriàtrics, centres de dia, balnearis, biblioteques, 
auditoris o altres usos similars que demanin una especial protecció acústica. 

- (A3) Habitatges situats al medi rural. 
- (A4) Àrees amb predomini del sòl d'ús residencial. 
- (B1) Àrees on coexisteixen sòl d'ús residencial amb activitats i/o infraestructures de 

transport existents. 
- (B2) Àrees amb predomini de sòl d'ús terciari. 
- (B3) Àrees urbanitzades existents afectades per sòl d'ús industrial. 
- (C1) Àrees amb predomini del sòl d'ús terciari, recreatiu i d'espectacles. 
- (C2) Àrees amb predomini de sòl d'ús industrial. 
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- (C3) Àrees del territori afectades per sistemes generals d'infraestructures de transport o 
altres equipaments públics que els reclamin. 

 
Vist que, conseqüentment, es feia necessari adequar el mapa de capacitat acústica del municipi 
per introduir les referides subzones. 
 
Vist que, per tal de prestar assistència tècnica als ens locals, la Direcció General de Qualitat 
Ambiental del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat ha adequat i actualitzat 
els mapes de capacitat acústica dels ens locals i ha presentat a l’Ajuntament (RE núm. 7225, 
de 23 de setembre de 2013) la modificació del mapa de capacitat acústica de Torroella de 
Montgrí. 
 
Vist l’informe favorable de l’enginyera tècnica industrial, de data 17 d’octubre de 2013. 
 
Ateses les determinacions de l’article 9 de la Llei 16/2002, de 28 de juny, de protecció contra 
la contaminació acústica; del Decret 245/2005, de 8 de novembre, pel qual es fixen els criteris 
per a l'elaboració dels mapes de capacitat acústica; del Decret 176/2009, de 10 de novembre, 
pel qual s'aprova el Reglament de la Llei 16/2002, de 28 de juny, de protecció contra la 
contaminació acústica, i se n'adapten els annexos; del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMLC); de la 
Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL); i de la Llei 
estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú (LRLPAC). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 

 
1r. Aprovar inicialment la modificació del Mapa de capacitat acústica de Torroella de Montgrí, 
d’acord amb la proposta presentada per la Direcció General de Qualitat Ambiental del 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat (RE núm. 7225, de 23 de setembre de 
2013). 
 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública (mitjançant edicte publicat en el BOP de 
Girona, en el DOGC, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, en el Tauler d’anuncis 
municipal i a la pàgina web municipal www.torroella-estartit.cat) per un període de 30 dies 
hàbils, comptats des de següent al de la publicació del darrer anunci al BOP de Girona o al 
DOGC. En aquest termini els interessats/des podran examinar l’expedient i presentar les 
reclamacions i suggeriments que creguin oportuns. Transcorregut el període indicat, i si no hi ha 
hagut cap reclamació o suggeriment, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà definitiu.  
 
3r. Fer constar que la modificació del Mapa de capacitat acústica aprovada definitivament es 
publicarà a la pàgina web per al general coneixement”.  
 

http://www.torroella-estartit.cat/
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Llegit el dictamen, i sense intervencions, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria 
absoluta (vot favorable dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 3 regidors/a del 
Grup d’Esquerra-AM presents, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del 
COET). 
 
 
4. APROVAR DEFINITIVAMENT LA MODIFICACIÓ DE L’ESTUDI DE DETALL DE LA 
PARCEL·LA SITUADA AL C. CUERETA, 3, DE LA URBANITZACIÓ MAS PINELL. EXP. 842/08 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 31 d’octubre de 2013, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist que la Junta de Govern Local, en sessió ordinària de 25 de juliol de 2013, va aprovar 
inicialment la modificació de l’estudi de detall de la parcel·la situada al c. Cuereta, 3, de la 
urbanització Mas Pinell, de data juny de 2013, promoguda per Cheverny 2004 SL i redactada 
per l’arquitecta Sra. Susana Guillermo Escriche. 
 
Vist que l’esmentat estudi de detall es va sotmetre a informació pública pel termini d’un mes, 
mitjançant la publicació d’un edicte al BOP de Girona núm. 154, de 12 d’agost de 2013, al 
diari El Punt, de 15 d’agost de 2013, al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina web 
municipal www.torroella-estartit.cat, i que, d’acord amb la disposició addicional desena del 
Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, 
aquest termini es va ampliar en un mes (fins a l’1 d’octubre de 2013) perquè va coincidir 
parcialment amb el mes d’agost. 
 
Vist que durant aquest termini d’informació pública no s’hi va presentar cap al·legació. 
 
Vist l’informe favorable del Servei de Costes de la Direcció General d’Ordenació del Territori i 
Urbanisme de la Generalitat de Catalunya, de data 20 d’agost de 2013, el qual, en l’apartat de 
conclusions, fa constar que “qualsevol actuació que es vulgui fer en zona de Domini Públic 
Marítimoterrestre requerirà de la corresponent autorització (temporal) o concessió (fixa), mentre 
que les actuacions en zona de servitud de protecció hauran d’obtenir autorització pertinent del 
Servei de Costes”. 
 
Vist l’informe favorable del Servei Provincial de Costes a Girona de la Direcció General de 
Sostenibilitat de la Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, de 
data 30 d’agost de 2013.  
 
Ateses la disposició transitòria 11a del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova 
el Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), modificat per la Llei 3/2012, que remet 
als articles 26, 64, 65, 66 i 70 del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s’aprova 
la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística; els articles 21.1.j) i 

http://www.torroella-estartit.cat/
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22.2.c) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); 
els articles 52.2.c) i 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC); i el Pla General Municipal 
d’Ordenació de Torroella de Montgrí, aprovat definitivament per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 i Text refós aprovat per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002 i publicat al BOP de Girona núm. 108, de 5 
de juny de 2002 i al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002, conjuntament amb la 
modificació puntual del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal d’aquest àmbit, aprovada 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de data 29 de setembre de 
2005. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
1r. Aprovar definitivament la modificació de l’estudi de detall de la parcel·la situada al c. 
Cuereta, 3, de la urbanització Mas Pinell, de data juny de 2013, promoguda per Cheverny 2004 
SL i redactada per l’arquitecta Sra. Susana Guillermo Escriche, tenint en compte les conclusions 
que el Servei de Costes de la Direcció General d’Ordenació del Territori i Urbanisme de la 
Generalitat de Catalunya fa constar en el seu informe de data 20 d’agost de 2013. 
 
2n. Publicar aquest acord al BOP de Girona, en un dels diaris de premsa periòdica de més 
divulgació en l’àmbit municipal i en la web d’aquest Ajuntament www.torroella-estartit.cat. 
 
3r. Trametre un exemplar de l’estudi de detall i una còpia de l’expedient administratiu complet, 
degudament diligenciats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, per al seu 
coneixement. 
 
4t. Notificar aquest acord a l’interessat i als Serveis Tècnics Municipals”.  
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria 
absoluta (vot favorable dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 3 regidors/a del 
Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET; i abstenció dels 3 regidors/a del Grup 
d’Esquerra-AM presents). 
 
 
5. APROVAR LA MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS D’ESQUERRA-AM, UPM-
PM I COET DE DEMANDA DE PRÒRROGA DEL TERMINI D’INFORMACIÓ PÚBLICA DE 
L’APROVACIÓ INICIAL DE LA CONSTITUCIÓ DE L’ENTITAT MUNICIPAL DESCENTRALITZADA 
DE L’ESTARTIT. EXP. 703/11 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 d’octubre de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 

http://www.torroella-estartit.cat/
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«Atès que el Ple, en la sessió ordinària de 5 de setembre de 2013, va aprovar inicialment 
l’expedient per a la constitució de l’entitat municipal descentralitzada (EMD) de l’Estartit (amb 8 
vots en contra, dels regidors d’ERC, UPM i COET; i amb 9 vots a favor, dels regidors de CIU, 
L’EST i PP), a instància de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí (exp. núm. 703/11), amb les 
determinacions que es recullen a la Memòria, de data 22 d’agost de 2013, que consta a 
l’expedient. 
 
Atès que se sotmet el present acord i l’expedient que n’és objecte al tràmit d’informació pública 
durant el termini de 60 dies hàbils, comptadors des de l’endemà de la darrera publicació del 
corresponent anunci al BOP i al DOGC, durant el qual es podran formular les al·legacions o 
reclamacions que es considerin adients.  
 
Atès que l’actual regulació d’aquests ens es troba comprès en l’article 45 de la Llei 7/1985, de 
2 d'abril, reguladora de les bases del règim local; els articles 79 i següents del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya; i els articles 39 i següents de Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual es 
regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les entitats municipals 
descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya. 
 
Atès que de la citada normativa es desprèn que per a la constitució de l’EMD, més enllà de fer-
ho en el nucli on no tingui la seu l'ajuntament, han de concórrer conjuntament les condicions 
següents:  
 

a) Que la constitució no comporti una pèrdua de qualitat en la prestació dels serveis 
generals del municipi.  

b) Que l'entitat compti amb els recursos suficients per complir les seves atribucions.  
c) Que concorrin circumstàncies d'ordre geogràfic, històric, social, econòmic o 

administratiu que ho requereixen.  
 
Atès que en el mateix Ple del 5 de setembre, ERC, UPM i COET van presentar amb caràcter 
d’urgència la: 
 
“Moció presentada pels grups municipals d’UPM-PM, Esquerra-AM i COET per deixar sobre la 
taula l’aprovació inicial de la constitució de l’entitat municipal descentralitzada (EMD) de 
l’Estartit. Exp. 703/11 (Secretaria).” 
 
I que finalitzat el debat, el dictamen es va sotmetre a votació i no es va aprovar (amb 8 vots 
favorables dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del 
regidor del Grup del COET; i el vot en contra dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP). 
 
Atès que la proposta va ser lliurada als grups municipals en data 29 d’agost de 2013 en el 
transcurs de les comissions informatives prèvies al Ple del 5 de setembre, on es va aprovar, 
amb només una setmana per a l’estudi d’un expedient extens i d’una complexitat màxima. 
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Atès que els ciutadans del municipi de Torroella de Montgrí van tenir accés a l’acord de Ple i a 
l’expedient a partir de la seva exposició pública, sense cap sessió explicativa oberta prèvia i que 
només tindran 60 dies hàbils per fer, si escau, les seves al·legacions. 
 
Atès que aquesta exposició pública finalitza el dia 25 de novembre de 2013. 
 
Atès que en el Ple del 3 d’octubre, ERC va presentar la: 
 
“Moció  presentada pel grup municipal d’ERC-AM sobre la proposta de revocació de l’aprovació 
inicial de l’expedient de constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit. Exp. 
703/11 (Secretaria).” 
 
I que finalitzat el debat, el dictamen es va sotmetre a votació i no es va aprovar (amb els 8 vots 
favorables dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del 
regidor del Grup del COET; i el vot en contra dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP). 
 
Ateses les característiques i la dificultat de l’expedient en qüestió, que requereix un 
assessorament extern especialitzat en dret administratiu, dret urbanístic, gestió territorial i  
planificació urbanística. 
 
Ateses les conseqüències de tota índole que pot tenir una decisió d’aquesta naturalesa que 
afecta l’ordenació del territori, la delimitació d’un municipi secular i les seves potencialitats 
econòmiques i turístiques, que cal que siguin estudiades i avaluades amb rigor i profunditat. 
 
Atesos tots els arguments anteriorment exposats, els grups municipals d’Esquerra Republicana 
de Catalunya, Unitat i Progrés Municipal i Coordinadora l’Estartit i Torroella, proposen que 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí adopti els següents acords:   
 
PRIMER. Prorrogar amb 60 dies hàbils més (a partir del dia 25 de novembre, darrer dia hàbil del 
període d’exposició pública vigent), el tràmit d’exposició pública de l’acord d’aprovació inicial de 
la constitució de l’entitat municipal descentralitzada de l’Estartit, a instància de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí i del seu expedient. Exp. 703/11 (Secretaria). 
 
SEGON. Comunicar activament la pròrroga a la població i a les entitats del municipi amb els 
mitjans a l’abast, per tal d’estimular la seva participació. 
 
TERCER. Traslladar l’acord a tots els grups polítics municipals, a la Diputació de Girona, a la 
Delegació Territorial del Govern de la Generalitat a Girona i al Departament de Governació i 
Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya». 
 
El Sr. Rufí exposa que només demanen una pràctica que s’ha dut a terme en temes de menor 
calat que aquest, com és doblar el termini d’exposició pública, donat que és un tema a tractar 
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amb seriositat i rigor, pensant en les conseqüències futures. Recorda que la nova legislació 
estatal i de la Generalitat estan en tràmit parlamentari i que fan una nova regulació d’aquests 
tipus d’ens. Per tot això demana que es prorrogui el citat termini d’exposició pública.  
 
El Sr. alcalde comenta que, donat que aquest punt va molt lligat al següent, la seva exposició la 
farà al punt següent. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i no s’aprova (vot favorable dels 3 regidors/a 
del Grup d’Esquerra-AM presents, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del 
COET; i vot en contra dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP). 
 
 
6. APROVAR LA PRÒRROGA DEL TERMINI D’INFORMACIÓ PÚBLICA DE L’EXPEDIENT DE 
CONSTITUCIÓ DE L’ENTITAT MUNICIPAL DESCENTRALITZADA DE L’ESTARTIT. EXP. 703/11 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 d’octubre de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que el Ple municipal, en sessió ordinària de 5 de setembre de 2013, va aprovar 
inicialment l’expedient per a la constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada (EMD) de 
l’Estartit, a instància de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. 
 
Vist que es va acordar de sotmetre l’acord i l’expedient al tràmit d’informació pública durant el 
període de 60 dies hàbils, comptadors des de l’endemà de la darrera publicació del 
corresponent anunci al BOP i al DOGC, als efectes de poder formular les al·legacions o 
reclamacions que es considerin adients.  
 
Vist que el termini d’informació pública conclourà el dia 25 de novembre de 2013, donat que la 
darrera publicació de l’edicte corresponent és la del Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 
núm. 6459, de 13 de setembre de 2013. 
 
Vista la proposta de la “Comissió per a l’estudi de la constitució de l’EMD de l’Estartit”, 
adoptada en la sessió de 23 d’octubre de 2013, de sotmetre a l’aprovació del Ple la pròrroga 
del termini d’informació pública de l’expedient per a la constitució de l’Entitat Municipal 
Descentralitzada de l’Estartit fins al dia 20 de desembre de 2013. 
 
Vista que la pròrroga del termini d’informació pública es fonamenta en el fet que s’han constatat  
diverses peticions verbals de veïns del municipi fent avinent que no tenien temps suficient per 
estudiar l’expedient i redactar les possibles al·legacions que hi puguin presentar; en el fet que 
cal tenir la mateixa coherència que en la tramitació administrativa d’altres projectes complexos 
que afecten a tot el municipi, com ara el projecte de camins públics, en el qual s’ha prorrogat el 
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termini d’informació pública; en el fet que es pretén portar a l’aprovació provisional un expedient 
amb les màximes garanties que ha estat estudiat per tot el conjunt de la població; i en el fet 
que cal que, quan l’expedient surti de l’Ajuntament per anar a la Generalitat de Catalunya, sigui 
un expedient complet. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar la pròrroga del termini d’informació pública de l’expedient de constitució de l’Entitat 
Municipal Descentralitzada de l’Estartit (EMD) fins al dia 20 de desembre de 2013. 
 
2n. Sotmetre l’expedient al tràmit d’informació pública durant el període comprès entre el 26 de 
novembre de 2013 i el 20 de desembre de 2013, mitjançant la publicació del corresponent 
anunci en el BOP i en el DOGC, període durant el qual es podran formular les al·legacions o 
reclamacions que es considerin adients. El referit anunci també s’exposarà al tauler d'anuncis 
de la Corporació i a la pàgina web municipal durant el mateix termini”. 
 
El Sr. alcalde fa avinent que no són capaços de posar-se d’acord, tot i la voluntat de l’Equip de 
govern de presentar aquesta pròrroga. Considera que l’oposició sempre en voldrà una mica 
més. Recorda que es prorroga el termini d’exposició pública en coherència amb altres projectes 
i que és legítim que l’oposició no el consideri prou llarg. Creu que, facin el termini que facin, 
l’oposició es col.locarà en una altra postura. Indica que la data del 20 de desembre és una data 
òptima i que l’expedient podria anar al plenari de gener per a la seva aprovació provisional.  
 
El Sr. Sarquella comenta que el que ha dit que el que proposa l’Equip de govern hi està en 
contra l’oposició, ells també ho diuen respecte a l’Equip de govern. El Sr. Coll recorda al Sr. 
alcalde que va sortir a la premsa dient que la pròrroga seria de 30 dies i això no és cert. El Sr. 
Rufí exposa que és un tema que s’ha d’emmarcar en la importància que té, que no es pot 
comparar amb l’inventari de camins, que demanen generositat amb 60 dies d’exposició pública, 
que necessiten més temps per presentar al.legacions, i que són contraris a l’EMD. Creu que és 
un expedient que deixa molt a desitjar i demana quina pressa tenen amb un tema d’aquesta 
transcendència històrica. 
 
El Sr. alcalde indica que, si veuen l’acta de la comissió en la qual no hi participen, els 30 dies 
acabaven el 25 de desembre i, al ser festiu, van buscar el divendres anterior, el 20 de 
desembre. Recorda que, de presses, no n’hi ha cap perquè, si no, no haguessin fet aquesta 
pròrroga. Comenta que l’exposició ha estat ja de 60 dies hàbils, ara es prorroga, s’ha fet 
participació ciutadana, s’explica a tothom, i es continuaran fent actes explicatius, com el de la 
taula rodona del dia 15 proper amb representants de l’Ajuntament de Sant Cugat i de l’EMD de 
Valldoreix. Reconeix la sinceritat del Grup d’Esquerra i del Grup del COET per mostrar-se en 
contra de l’EMD, a diferència del Grup d’UPM que no sap si està a favor o no, i els demana que 
siguin valents i es defineixin.  
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El Sr. Rufí indica que el Sr. alcalde parla amb molta lleugeresa, al parlar de 30 dies quan, 
realment, són 30 dies hàbils, els quals no acaben el 25 de desembre. Creu que són valents i no 
imprudents, i que tenen una herència que no és seva en un municipi amb més de 1.000 anys 
d’història. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i vot en contra dels 3 regidors/a del Grup 
d’Esquerra-AM presents, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
7. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA D’INSTRUMENTS DE PLANEJAMENT 
URBANÍSTIC 
 
El secretari dóna compte que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en sessió de 9 
d’octubre de 2013, va aprovar definitivament el següent instrument de planejament urbanístic:  
 

- Pla de millora urbana PEM-2 Carrer Illes de l’Estartit, promogut per l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí (exp. 1372/06). 
 

El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
8. DONAR COMPTE DE LA INTERLOCUTÒRIA DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU 3 
DE GIRONA (UPSD CONT. ADMINISTRATIU 3) EN EL MARC DEL RECURS CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 471/2010 INTERPOSAT PER FRANCE TELECOM ESPAÑA SA 
CONTRA L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 1046/10 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Interlocutòria núm. 115/2013, de 10 de maig, dictada pel Jutjat 
Contenciós Administratiu 3 de Girona (UPSD Cont. Administratiu 3), en el marc del recurs 
contenciós administratiu núm. 471/2010, interposat per France Telecom España SA contra la 
resolució d’aquest Ajuntament de data 8 de juliol de 2010, la qual desestima el recurs de 
reposició interposat contra la liquidació de la taxa per aprofitaments especials del domini públic 
local, corresponent al primer trimestre de l’any 2010.  
 
La interlocutòria declara finalitzat el procés en haver-se reconegut per l’Ajuntament de Torroella 
de Montgrí la pretensió formulada per la part recurrent i ordena l’arxivament del recurs, sense 
costes. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
9. DONAR COMPTE DE LA INTERLOCUTÒRIA DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU 3 
DE GIRONA (UPSD CONT. ADMINISTRATIU 3) EN EL MARC DEL RECURS CONTENCIÓS 
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ADMINISTRATIU NÚM. 23/2011 INTERPOSAT PER VODAFONE ESPAÑA SA CONTRA 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 343/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Interlocutòria núm. 125/2013, de 16 de maig, dictada pel Jutjat 
Contenciós Administratiu 3 de Girona (UPSD Cont. Administratiu 3), en el marc del recurs 
contenciós administratiu núm. 23/2011, interposat per Vodafone España SA contra la resolució 
d’aquest Ajuntament de data 26 d’octubre de 2010, la qual desestima el recurs de reposició 
interposat contra la liquidació de la taxa per aprofitaments especials del domini públic local 
corresponent al segon trimestre de l’exercici de 2010.  
 
La interlocutòria declara finalitzat el procés en haver-se reconegut per l’Ajuntament de Torroella 
de Montgrí la pretensió formulada per la part recurrent i ordena l’arxivament del recurs, sense 
costes. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
10. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 2 
DE GIRONA EN EL MARC DEL RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 134/11 
INTERPOSAT PER J. S. P. I M. J. Q. T. CONTRA L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ. EXP. 467/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 297/2013, de 7 d’octubre, dictada pel Jutjat 
Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona, en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 
134/2011, interposat pel Sr. J. S. P. i la Sra. M. J. Q. T. contra la desestimació per silenci 
administratiu de la sol·licitud de preu just i pagament per l’expropiació de la finca, de la qual 
eren titulars en una quarta part cadascun d’ells, i que varen cedir a l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí, mitjançant el conveni de 15 de desembre de 2000.  
 
La sentència estima en part el recurs contenciós administratiu interposat pel Sr. J. S. P. i la Sra. 
M. J. Q. T., anul·la l’acte administratiu impugnat per no ser conforme a dret i ordena a 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí a iniciar la peça separada del preu just, previs els tràmits 
que siguin procedents legalment, inclòs l’expedient expropiatori, i desestima la petició de fixar 
en aquest moment la indemnització corresponent per la cessió dels terrenys des de la data del 
conveni expropiatori fins al pagament de la indemnització. Així mateix, condemna l’Ajuntament 
de Torroella de Montgrí al pagament del 80% de les costes causades. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
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11. ASSUMPTES URGENTS 
 
Abans de passar a la part de control, el Sr. alcalde exposa que s’ha de sotmetre a la 
consideració del Ple, per raons d’urgència, una moció del Grup municipal del COET (RE núm. 
8385 del dia d’avui) per instar el Govern municipal a revocar la Junta de Govern del 10 
d'octubre de 2013 en relació amb la instal·lació d’una pilona automàtica a l’accés del carrer 
Cap de la Barra. El Sr. alcalde comenta que, com s’ha fet avinent a la Junta de Portaveus, la 
major part de les peticions de la moció correspondrien a la Junta de Govern i que al Ple només li 
correspondria l’última. Sotmesa la urgència de la moció a votació, aquesta no s’aprova (vot 
favorable dels 3 regidors/a del Grup d’Esquerra-AM presents, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-
PM i del regidor del Grup del COET; i vot en contra dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i 
PP). 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
12. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 2246 AL NÚM. 2511, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
DE SETEMBRE DE 2013 I EL 15 D’OCTUBRE DE 2013 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 2246 al núm. 2511, corresponents al període comprès entre el 16 de setembre de 
2013 i el 15 d’octubre de 2013, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de 
l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en 
l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
(LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
 
13. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que ha estat un Ple on s’ha vist com 
lluïa la democràcia per la seva absència. Comenta que la moció que presentava era per derogar 
un acord de Junta de Govern de 10 d’octubre, en relació amb la instal.lació d’una pilona 
automàtica a l’accés del carrer Cap de la Barra. Comenta que, malgrat que sigui un tema de 
Junta de Govern, l’alcalde pot agafar les delegacions a la Junta i portar el tema a Ple. Demana 
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si, havent tombat la seva urgència, té por que el poble conegui la moció i pregunta per on és la 
democràcia i la transparència. Seguidament, procedeix a donar lectura de la moció: 
 
“MOCIÓ per instar el Govern municipal a revocar la Junta de Govern del 10 d'octubre de 2013 
en relació a la instal·lació d’una pilona automàtica a l’accés del carrer Cap de la Barra. 
 
Que presenta el grup municipal COET al ple d’aquesta corporació. 
 
Antecedents: 
El passat 10 d'octubre de 2013 es va realitzar una Junta de Govern a Torroella de Montgrí i 
L’Estartit per tal d’aprovar el “conveni entre l’ajuntament de Torroella de Montgrí i la comunitat 
de propietaris Cap de la Barra per a la millora de la seguretat als carrers cap de la barra i dels 
pins” amb número d’expedient 657/13 amb durada fins el desembre de 2015.  
El citat conveni estableix la instal·lació d’una pilona automàtica a l’accés del Carrer Cap de la 
Barra i dels Pins de la població de l’Estartit. 
Els arguments de l’equip de govern són l'existència de problemes de seguretat per culpa dels 
vehicles que aparquen a l’indret i que han comportat que serveis d’Emergència no poguessin 
accedir a la zona i que els vehicles del servei municipal d’escombraries també hagin sofert 
dificultats d’accés.  
 
Fonament:  
La citada pilona automàtica restringeix l’accés a tres carrers del municipi (carrer Cap de la 
Barra, carrer dels Pins i carrer de la Ruda) els quals no contemplen un accés alternatiu.  
Cal tenir en compte que es tracta d’uns carrers transitats i més durant l’estiu. Alhora, recordar 
que al Carrer Cap de la Barra s’hi troba un mirador amb aparcament. A la part més alta del 
carrer hi ha l'accés al Parc Natural de les Illes Medes i el Baix Ter; també hi ha el mirador de 
sobre el Molinet; el mirador del Arquets i la baixada a la Cala Calella. Amb aquesta actuació es 
restringeix l'accés a espais que proporcionen vistes al paisatge de les Illes Medes, al Parc 
Natural i a una bona part de la Costa Brava.  
Com a persones i veïns, podem entendre els problemes de circulació de vehícles als anomenats 
carrers. Alhora l’administració ha d’actuar a favor de l'interès públic per tal de solucionar totes 
les controvèrsies existents al municipi i per tant entenem que ha de fer front a la citada 
problemàtica.  
De la LRJPAC es desprèn l’exigència de procediment, és a dir la necessitat que l’administració 
actuï mitjançant acte administratiu per no incorre a la via de fet.  
Quan l’administració actua en exercici de potestats discrecionals està subjecte entre d’altres, als 
principis d’idoneïtat i de proporcionalitat; per tant ha de ponderar els beneficis i els perjudicis 
d’una o altra actuació d’acord amb els interessos de la col·lectivitat en conjunt en compliment 
del principi de proporcionalitat dels actes administratius. A tal efecte l’administració ha d’optar 
per la solució menys gravosa; o sigui, la solució al problema no pot ser més perjudicial que el 
problema en si mateix. 
Considerem que existeixen solucions menys gravoses a l’establerta a l'anomenat conveni.  
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L’ajuntament, evidentment amb un esforç dels cossos de policia, podria realitzar una 
intensificació de la comprovació de vehicles estacionats de forma incorrecta en els Carrers Cap 
la Barra i dels Pins. Així com altres mesures com instal·lar un rètol en diferents idiomes fent 
evident que es serà molt estricta amb les normes d’estacionament en els carrers afectats. O 
col·locar pilones fixes en aquelles zones que dificulten l'accés a vehicles de gran tonelatge. 
En el sentit indicat entenem que s’està optant per una solució incorrecta i mostrem la nostra 
predisposició a col·laborar per intentar trobar una millor solució a la problemàtica.  
En altre ordre, entenem que l’accés al Parc Natural, al Cap de la Barra, a Cala Calella, així com 
als miradors que ja hem anomenat, contenen un alt valor paisatgístic protegit pel dret al 
paisatge regulat a l’article 45.1 de la Constitució així com a l’article 27 de l’Estatut d'autonomia 
de Catalunya que estableix el “dret a gaudir dels recursos naturals i del paisatge en condicions 
d’igualtat”.  
Entenem que la instal·lació de la pilona automàtica suposaria una limitació al dret al paisatge i 
al medi ambient citat, degut a les condicions de distància i principal pendent per l’accés a peu a 
les citades zones d'interès paisatgístic. Alhora considerem que suposaria una limitació molt 
destacada per les persones amb mobilitat reduïda així com les persones d’edat avançada i els 
infants.  
Tanmateix, aquest acte podria crear un precedent mitjançant el qual proliferes demandes de 
diferents veins solicitant pilones i tallar carrers amb la mateixa motivació que l'acta objecte 
d'anàlisi que fem avui. Aquest fet podria comportar l'aplicació de criteris discriminatoris per part 
de l'administració en la resolució de les citades sol·licituds.  
Per tot allò exposat, es prenen els següents:  
 
ACORDS  
Primer.- Procedir a la revocació de la Junta de Govern Local, en sessió ordinària del dia 10 
d'octubre de 2013 de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, en relació a la instal·lació d'una 
pilona automàtica a l'accés del carrer Cap de la Barra. 
Segon.- Revocar el conveni  entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i la Comunitat de 
Propietaris Cap de la Barra per a la millora de la seguretat als Carrers Cap de la Barra i dels 
pins” amb número d’expedient 657/13.  
Tercer.- Constituir una comissió formada per representants dels diferents grups municipals així 
com les persones interessades, mitjançant la difusió necessària, per cercar una solució adient i 
consensuada a la problemàtica de trànsit als Carrers Cap de la Barra i dels Pins”. 
 
Indica que estan d’acord en el fet que hi ha un problema i que tots junts hi han de trobar una 
solució, però una vegada més l’Equip de govern ha demostrat la seva democràcia. Fa avinent 
que s’està creant jurisprudència ja que, així, qualsevol altre veí que tingui problemes de trànsit o 
altres problemes equiparables en el greuge podrà demanar el tancament o privatització del seu 
carrer. Recorda que ja s’ha privatitzat una plaça d’una persona que tots coneixen i ara es vol 
privatitzar, no tan sols un carrer, sinó un accés a un parc natural que és de tots. Per concloure 
demana que es redueixin els sous dels tècnics que cobren més de 50.000 euros, que es 
redueixi el sou dels polítics per la seva ineficàcia i ineficiència, i reduir les Juntes de Govern 
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Local de dues a una, ja no pel cost sinó perquè s’aprofita per aprovar temes com la privatització 
d’un carrer públic. 
 
El Sr. Coll demana de quants agents es disposa al municipi per a aquesta campanya de Nadal. 
Reclama que de totes les peticions d’informació del Ple passat les ha rebut totes menys el tema 
del cost del CDA. Respecte a la festa de Halloween comenta que els carrers de Torroella han 
quedat fets un fàstic, bàsicament pels ous esclafats a terra, i demana que pugui estar net per 
les properes festes. Recorda que l’actual model de la Fira de Sant Andreu és fruit del treball de 
l’Associació de Comerciants de Torroella i recorda que, amb l’esforç de tots (regidors de l’època, 
Associació de Comerciants i municipi), la van recuperar quan ja s’estava morint.  
 
La Sra. Bassa exposa que, més que repetir-se, seran reiteratius en un tema que ja s’ha 
comentat en aquest Ple, però per la gravetat del que es tracta i del que pot representar pel futur 
la decisió que prenen, pensen que no hi fa res que la tornin a analitzar. Creu que, com a govern 
municipal, passen totes les línies vermelles permeses i que, a vegades, veuen governs que 
externalitzen serveis o que cedeixen la gestió d’algun servei a una empresa, fet que comporta 
que es privatitzi. Considera que l’Equip de govern va “pel broc gros del porró” i el que fa és 
privatitzar directament un espai públic, un carrer, al servei d’uns “senyors”, els quals no són uns 
veïns normals del municipi, ni de l’Estartit ni de Torroella, sinó que per a l’Equip de govern són 
senyors i prou, i potser amics d’algun regidor. Afirma que ho diu perquè altres vegades que ha 
passat algun problema de circulació, d’aparcament, no s’ha resolt amb la pilona, sinó que s’ha 
resolt amb dues bandes grogues i amb senyalització d’estacionament prohibit de vehicles com, 
per exemple, al carrer del Català, on s’ha solucionat el problema amb èxit amb dues ratlles 
grogues. Creu que la d’ara és una solució de privatitzar un carrer de més d’un quilòmetre per 
uns senyors determinats. Creu que la decisió és lletja i portarà un futur de privatitzar, a més de 
de destacar que també és discutible el procés de com s’ha fet: 1) fan un conveni amb una 
comunitat de propietaris que no té ni tres mesos d'antiguitat, el que fa sospitar que deu ser 
constituïda per a aquest tema i prou; 2) la decisió es basa, segons els seus informes, en un 
problema d’accés del dia 27 de març i del 9 d’abril, per tant, no en temporada turística, per la 
qual cosa el problema el van crear els mateixos veïns amb els seus vehicles; 3) per més “inri”, 
la decisió es referma en un informe de la Policia Municipal que dóna dues solucions al 
problema: primer, la senzilla, la que s’utilitza sempre, que és la de prohibir l’estacionament de 
vehicles. Finalment, torna a comentar que no estan parlant d’un carrer petit o d'un carreró, sinó 
que estan parlant d’uns carrers que, conjuntament, fan gairebé un quilòmetre i que donen 
accés a miradors magnífics a les illes Medes, a cala Calella i al parc natural. Comenta que ho 
dirà clar i català: si això és que aniran fent amb el que serà l'EMD, que la pressió d’algunes 
famílies amigues d’algunes classes socials més altes que algunes del municipi condicionaran les 
decisions de l’Equip de govern, pobres vilatans els de l’Estartit. Fa avinent que li sap molt de 
greu que el seu municipi es converteixi en el que s’està convertint. 
 
El Sr. Calvet exposa que comentarà un tema recurrent que ja avorreix una mica, si no fos per la 
incredulitat que provoca que una cosa tan simple no siguin capaços de controlar-la. Recorda 
que en el Ple del 15 de desembre de 2011, així com en el ple del 3 de maig de 2012, van 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 13/2013, de 7 de novembre de 2013 

 

344 

 

posar de manifest el mal estat en que es trobava el cementiri municipal. Fa avinent al Sr. 
alcalde que, en les dues ocasions, els va manifestar que es reunirien amb la empresa Mémora i 
que solucionarien el tema. Comenta que, després d’aquestes dues intervencions per part del 
grup d'ERC, es van realitzar algunes tasques de neteja i manteniment, però no han tingut 
continuïtat. Exposa que l’estat que presentava el cementiri el passat 1 de novembre era més 
que lamentable: brut, manca de pintura, tombes amb làpides descalçades i amb espais 
oberts... Recorda que Mèmora rep de l’Ajuntament 30.200 euros per tal de realitzar aquests 
treballs, import provinent de la recaptació de la taxa del cementiri que fa el mateix Ajuntament. 
Comenta que no saben on van a parar els calers, però al cementiri està clar que no. Recorda, 
un cop més, que és obligació de l’empresa Mémora el manteniment del cementiri, però és 
obligació de l’Ajuntament fiscalitzar l’actuació de l’empresa i vetllar perquè compleixi les seves 
obligacions. Considera que el cementiri ha d’estar bé tot l’any, però per Tots Sants hauria 
d’estar impecable. Creu que costa tan poc com anar-hi uns dies abans, revisar-ho i procurar que 
l’empresa corregeixi les deficiències. Fa avinent que, quan una empresa concessionària o 
contractada per l’Ajuntament no compleix les seves obligacions, ho sol fer aprofitant-se de la 
deixadesa dels regidors i de l’alcalde. 
 
El Sr. alcalde comenta al Sr. Coll que se li farà arribar el cost de l’obra del CDA. Al Sr. Calvet li fa 
avinent que li sap greu que vingui al Ple i digui que no fan res ni vetllen pel cementiri i que 
s’obliden dels temes de l’Ajuntament. Recorda que li sap greu que sempre digui el mateix 
perquè s’ha estat treballant per solucionar el problema, conjuntament amb la tècnica i la 
regidora. Comenta que hi ha hagut un seguiment d’aquesta mancança de manteniment i una 
reunió amb Mémora amb un ultimàtum. Creu que amb l’aportació anual a Mémora el cementiri 
hauria d’estar pràcticament nou, tot i que cal reconèixer que hi ha una part del cementiri molt 
antiga i cal fer-hi obra amb molta cura perquè els nínxols no s’ensorressin, tal com han indicat 
els diversos professionals que han fet pressupost per a l’actuació perquè, si no ho fa Mémora, 
ho faria una empresa. Comenta que, com que cada any s’havia anat pintant, hi ha un gruix 
important de pintura que cal sanejar, però amb molta cura. Indica que li sap greu que sempre 
posi en dubte la gestió municipal. A la Sra. Bassa, respecte a la pilona, li indica que no estan 
privatitzant cap carrer, que no s’han inventat res i que han fet una actuació com en d’altres 
municipis, on també han col.locat pilones. Afirma que no restringeixen l’accés per a vianants i 
que la restricció d’accés de vehicles també la tenen per accedir al massís del Montgrí i ningú 
se’n queixa. Comenta a la Sra. Bassa que els veïns d’aquell carrer són veïns del municipi, ja 
sigui de primera o segona residència, que no pot acceptar temes d’afavoriment, i que costa 
molt poc de parlar d’amiguets. Fa avinent que les actuacions que duen a terme són molt 
coherents i amb sentit comú.  
 
La Sra. Pibernat comenta al Sr. Coll que el cost del CDA són 16.900 euros. Quant al cementiri, 
constata que s’ha fet un seguiment del manteniment que duen a terme, tant amb personal 
tècnic com ella mateixa, per poder arribar a solucionar el tema. Considera que el conveni que es 
van trobar, i haver-los de pagar aquests 30.000 euros per manteniment, ella no ho hagués fet, 
però que lluitaran per trobar una solució al problema. 
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La Sra. Bassa comenta que té el conveni de la pilona al davant i es constata que la Comunitat 
de propietaris es va crear fa uns dos mesos. Respecte a l’informe de la Policia, indica que qui 
demana la pilona és un senyor, en una petició amb registre d’entrada a l’Ajuntament, senyor al 
que se li ha acabat fent cas. Demana per què es posa la pilona que demana aquest senyor i al 
carrer Català ho solucionen amb dues bandes grogues. També recorda que l’informe de la 
Policia determina l’opció de prohibir l’estacionament de vehicles en tots els trams de la calçada 
on es pugui fer un ús il.legal d’aparcament, per la qual cosa demana que es comenci per aquí i, 
si no fos possible, estarien d’acord amb la pilona. Recorda que, si es posa la pilona, vigilaran 
que no hi hagi ni un sol dia amb un cotxe estacionat, sigui o no de veïns. El Sr. alcalde li 
demana si té l’informe de Bombers, a la qual cosa la Sra. Bassa respon afirmativament i 
aprofita per indicar que l’informe comença dient que “atès que se’ns demana una pilona…”. 
Acaba destacant que l’informe indica que, es posi el sistema que es posi, bé pilona, bé barrera, 
un aspecte molt important és poder garantir el control d’accessos. 
 
El Sr. Sarquella exposa que, parlant del parc natural, hi podrien haver altres carrers afectats, 
com el Montseny, l’Adriàtic, el de les Escoles, el Català, el del Niu i la part alta del Barcelona, 
tots els quals arriben o toquen el parc natural i podrien demanar el mateix, al marge d’altres 
carrers que poden trobar un problema i trobar una solució com s’ha fet en aquest cas. 
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent 2/4 d’11 i 5 
minuts del vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc 
aquesta acta que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 
 


